

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ

100-րդ տարեդարձ

Վ. Գ. Համբարձումյան. Գիտության նվիրյալ, գիտության առաջատար..... 3

ՀՈԴԱԾՆԵՐ

- Կ. Շ. Աբրահամյան, Կ. Վելյան, Անգլերեն և հայերեն հանպատրաստից խոսքի
ընդհատումների մի քանի պատճառների մասին5
- Հ. Հ. Մեսրոպյան. *Նունկ* հասկացության անվանումները հայերենի բարբառներում .14
- Ա. Ռ. Մարտիրոսյան, Բառաիմաստային համակարգի զարգացման ըմբռնումը
լեզվաբանական ուսմունքներում.....25

ԲԱՆԱԿԵՃ ԵՎ ՔՆՆԱՐԿՈՒՄ

- Լ. Գ. Թեյյան, Շարահյուսագիտական մի քանի դիտարկում.....39
- Ա. Հ. Աբաջյան, Ա. Լ. Յուզբաշյան, Դարձվածային միավորների գործածությունը
Թաղևոս Առաքյալի «Վկայաբանություն» և «Գյուտ նշխարաց» երկերում.....49
- Լ. Ն. Ավետիսյան, Քրիստոնեական վարդապետության առնչվող բայական կայուն
կապակցությունների իմաստային առանձնահատկությունները գրաբարում....58

ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

- Մ. Ռ. Բադաղյան Անձի հատկանիշ արտահայտող բայական դարձվածային միավորների
կառուցվածքային տիպերը հայերենում, ռուսերենում և անգլերենում..... 70
- Վ. Գ. Համբարձումյան. Ստուգաբանական դիտարկումներ.....78

ԳՐԱՆՈՍՈՒԹՅՈՒՆ

- Ա. Վարդանյան. Բարբառագիտական մատենաշարի առաջին գիրքը.....92
- Ա. Վ. Գալստյան, Արևելահայ գեղարվեստական վավերագրության
լեզուն (19-րդ դ. 60-ական-21-րդ դ. 10-ական թթ.), գիրք Ա., «Էդիթ Պրինտ»,
հրատ., Ե., 2020, 264 էջ.....95

ԳՐՔԵՐԻ ՏԵՍՈՒԹՅՈՒՆ.....98

ԳԻՏԱԿԱՆ ԿՅԱՆՔ.....105

ԼՐԱՏՈՒ.....107

СОДЕРЖАНИЕ

К 100 - летию. В. Г. Амбарцумян. Выдающийся исследователь, ведущий науки. 3: Статьи: К. Ш. Абрамян, К. А. Велян. О некоторых причинах прерываний в спонтанной речи в английском и армянском языках - 5 : А. О. Месропян. Названия понятия *խնկ* [hunk] “ладан” в армянских диалектах - 14: А. Р. Мартиросян. О развитии семасиологической системы в лингвистических учениях - 25 : **Дискуссии и обсуждения:** Л. Г. Телян. Некоторые наблюдения по синтаксису-39: А. Г. Абаджян, А. Л. Юзбашян. Идиомы в трудах “Свидетельство апостола Таддея, проповедь, приход в Айка” и “Изобретение реликвий”-49. Л. Н. Аветисян. Семантические особенности глагольных устойчивых сочетаний, связанных с христианским архимандритством в Грабаре -58 : **Сообщения:** М. Р. Бададян. Структурные типы вербальных фразеологических единиц характеризующие качества человека на армянском, русском и английском-70 : В. Г. Амбарцумян. Этимологические заметки.-78: **Рецензия** 92: **Книжное обозрение** 98 : **Научная жизнь** 105. **Хроника** - 107.

CONTENTS

On the 100th Anniversary. V. G. Hambardzumyan- Outstanding researcher, leading science 3: **Articles:** K. Sh. Abrahamyan, K. A. Velyan.- On some causes for interruptions in spontaneous talk in English and Armenian - 5 : A. H. Mesropyan. Dialectal variants of the concept of Armenian words *խնկ* [hunk] “incense”- 14 : A. R. Martirosyan. On the development of the system of lexical meaning in Studies of Linguistics - 25: **Discussion:** L. G. Telyan. *Some syntaxological review* - 39. A. H. Abajyan, A. L. Yuzbashyan. Idioms in the works “Apostle Thaddeus testimony, preaching, coming to Hayk (Armenia)” and “The invention of the relics” - 49: L. N. Avetisyan. The semantic specifications of verbal stable compounds relating to the Christian archimandrite in old Armenian.- 58 : **Reports.** M. R. Badadyan. Structural types of verbal phraseological units characterizing a person in Armenian, Russian and English - 70 : V. G. Hambardzumyan. Etimological notes- 78: **Book reviews**- 92: **Science News** - 105: **News** - 107.